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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Lesz-e változás a tájgazdálkodásban?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Európai  Unió új  költségvetési  ciklusában kiemelt  prioritásként  kezeli  a klímaváltozás  elleni
küzdelmet  és  a  klímaadaptációt.  A  mezőgazdaság  a  klímaválság  hatásainak  leginkább  kitett
nemzetgazdasági ágazat, elég, ha csak az olyan extrém időjárási jelenségekre gondolunk, mint a
fagykár,  az  aszály  és  a  villámárvizek  egymást  követő  eseményei.  A  kiszámíthatatlanság
növekedésével az agráriumunk termésbiztonsága, az élelmiszerárak stabilitása kerül veszélybe.

Ugyanakkor  a  mezőgazdaság,  a  tájgazdálkodáson  és  az  agrárökológián  keresztül  az  az  ágazat,
amely  a  lehető  legtöbbet  tehet  a  változó  körülményekhez  való  alkalmazkodás  érdekében.
Kulcsfontosságú,  hogy a  csapadékviszonyok  megváltozásához  alkalmazkodjunk,  azonban  ehhez
paradigmaváltásra  van  szükség.  A  vízgazdálkodásunkat  a  minél  gyorsabb  vízelvezetésről
mihamarabb  át  kell  alakítani  a  vízvisszatartást  célzó  tájgazdálkodássá.  Ennek  leghatékonyabb
módja  a  tájgazdálkodás  szemléletének  beillesztése  mezőgazdasági  rendszereinkbe.  Ehhez  a
támogatáspolitikának is eszközöket kell kínálni, de beruházásokra is szükség van. Itt leszögezném,
hogy  nem  beton  víztározók  építésére  van  szükség,  hanem  olyan  tájgazdálkodási  projektek
finanszírozására,  melyek  apró  beavatkozások  sorával  szolgálja,  hogy  a  táj  ismét  visszakapja
víztároló, klímaszabályozó szerepét.

Tisztelettel, arra kérem Miniszter Urat, hogy az alábbi kérésekre adjon számunkra választ:

1.) A Miniszterelnök Úr által bejelentett kiemelt környezetvédelmi és energetikai projektek közül
mennyi  kapcsolódik  a  mezőgazdasághoz,  ezek  összességében  mekkora  finanszírozásra
számíthatnak? 

2.) Kérem, tegye közzé, hogy ezeknek a projekteknek mi a célja, milyen beavatkozási pontokat



céloznak meg? 

3.) Hány olyan kiemelt projekt van mely a mezőgazdaság klímaváltozáshoz való alkalmazkodását
szolgálja, ezek közül mennyi tájgazdálkodási projekt várható? 

4.)  A  következő  Európai  Uniós  költségvetéséi  ciklusban  összességében  mekkora  forrás  fog
rendelkezésre  állni  kifejezetten  tájgazdálkodási,  agrárökológia  beruházási  projektek
finanszírozására? 

Várom válaszát.

Budapest, 2020. augusztus 12.

Tisztelettel

Schmuck Erzsébet

(LMP)
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